县地处中国浙江省东南部山

属亚热带季

风气候区,

浙江 田 Rice-Fish Culture System, Province 稻 鱼 共生系统

Qingtian Rice-Fish Culture

System

was designated

里要农业文化遗产。

合生产模式的典范。 合生产模式的典范。 青田稻鱼共生系统是首批全球重要农业文 青田稻鱼共生系统是首批全球重要农业文

多地少, 13万亩, 多年前, 荫和有机食物,鱼则发挥耕田除草、松土增肥、 稻鱼共生系统是一种资源复合利用系统。 其中稻田养鱼面积8万亩。 当地居民就开始稻田养鱼, 生态循环系统大大减少了对化肥农药的依赖, 具备稻田养鱼的生态环境。 并传承至今。 青田稻田养 在该系统中, 鱼历史悠久, 目前, 水稻为鱼类提供庇 青田县水田面积 早在1200

保证了农田的生态平衡 实现了稻鱼双丰收 .依赖,增加了系统的生物提供氧气和吞食害虫等功 融入 人们的日常

生活之中。 稻鱼共生系统经过千余年的发展形成了独具特色的文化, 鱼灯舞已经成为当地居民节日庆祝的主要节目 当地人在祭祀天地神明 『尝新饭』的时候, 会摆放几条烧熟的

Qingtian Rice-Fish Culture System was a pioneer site selected by the FAO for support under the GIAHS initiative. Rice and fish co-exist and support each other in the system, which exemplifies synergy of cropping and fish farming and the comprehensive use of natural resources.

Qingtian county is located in the mountainous region of southeastern Zhejiang province. Its rice-fish culture is favored by nature as subtropical monsoon climate brings abundant rainfall to the hilly land. 1,200 years ago people began to raise fish in rice fields, a practice passing on through generations until the present time. Now among the 8,700 ha of paddy fields in Qingtian, 5,300 are managed under this system.

Rice-fish culture is a comprehensive resource use system, where rice feeds and shelters fish and fish helps control weeds and pests, loosen soil and fertilize the field. Under this cycling system, chemical use is minimized and biodiversity increased. The paddy is under ecological balance and delivers good rice and fish.

Thousand years of development makes unique culture out of the system, which has shaped the daily life of local people. At time of tasting new rice, farmers will also offer cooked fish from the paddy fields as sacrifice to their ancestors and the Gods of Heaven and Earth.. And the Fish Lantern Dance is performed at festivals and days of celebration.

































制鱼干





